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Question: Hadrat Khālid ibn Walīd radiyallāhu ‛anhu consumed poison in the presence of Ibn
Baqīlah and it did not harm him in any way. Could you please verify this incident?

Answer: The following narration is in Dalā’il an-Nubūwwah:

عن أبي السفر قال: نزل خالد بن الوليد رضي الله عنه الحيرة على أم بني المرازبة، فقالوا
له: احذر السم لا تسقيكه الأعاجم، فقال: ائتوني، فاُتي فأخذه بيده، ثم اقتحمه، فقال:
باسم الله. فلم يضره شيئا. 

Abū as-Safar said: Khālid ibn Walīd radiyallāhu ‛anhu stayed over at the house of Umm Banī
al-Murāzabah in al-Hiyarah. Some people said to him: “Beware! Do not let the non-Arabs give
you poison to drink.” He said: “Bring it to me.” It was brought, he took it with his hand and
swallowed it, saying: “In the name of Allāh.” It did not harm him.

وقال الهيثمي في مجمع الزوائد: رواه أبو يعلى والطبراني بنحوه وإحدى إسنادي الطبراني
رجاله رجاله الصحيح، وهو مرسل ورجالهما ثقات إلا أن أبا السفر وأبا بردة بن أبي موسى لم
يسمعا من خالد، والله أعلم. 
ورواه ابن أبي شيبة في مصنفه (1825833730) في باب قدوم خالد بن الوليد الحيرة وصنيعه،
وقال الشيخ محمد عوامه في تعليقه على المصنف: رواه أبو يعلى (7186-7150) من طريق يونس،
وعزاه الحافظ في ترجمة خالد من الإصابة إلى ابن سعد أيضا وهو عند الطبراني في الكبير
(4105 و1063808، 3809) ثانيهما إسناده صحيح متصل، وانظر أيضا فضائل الصحابة لأحمد
(1482-14781481) انتهى. 

To sum up, this incident is proved through an authentic chain as stated by Shaykh Muhammad
‛Awāmah that the second chain of Tabarānī is authentic and unbroken. The second narration is
as follows:

حدثنا محمد بن عبد الله ثنا سعيد بن عمرو الأشعثي ثنا سفيان بن عيينة عن إسماعيل بن أبي
خالد عن قيس بن أبي حازم قال: رأيت خالد بن الوليد أتي بسم فقال: ما هذه؟ قالوا: سم، فقال:
بسم الله وازدرده. 

Qays ibn Abī Hāzim said: I saw poison being presented to Khālid ibn al-Walīd. He asked: “What
is this?” They said: “It is poison.” He said: “Bismillāh” and swallowed it.

Allāh ta‛ālā knows best.
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